
Naj mladi s svojo zavzetostjo, zavestjo in znanjem prevzamejo
na svoja pleča breme odgovornosti za nadaljnji razvoj!

OFje pomenila eno temeljnih prelomnic
v zgodovini slovenskega naroda. Vsem
Slovencem je ponudila jasen nacionalni
program in za njegovo uresničitev poveza-
la vse poštene ljudi, ne glede na njihovo
strankarsko pripadnost in nazorsko opre-
deljenost v silovito enotno gibanje.

Ko se s ponosom oziramo na to slavno
pot, z največjim spoštovanjem v spominu
na vse tiste, ki so na tej poti darovali svoja
življenja, se moramo vprašati, kje je OF
črpala tnoč za to veliko zgodovinsko deja-
nje. Morda se iz preteklosti le kaj nauči-
mo, še posebno, ker bi nam bila prav
danes še kako potrebna splošna vseljudska
zavzetost in akcijska enotnost, če se hoče-
mo izkopati iz težke družbene in ekonom-
ske krize.

V različnih obdobjih povojnega razvoja
smo marsikdaj pozabljali na te vrednote,
ki so nas v najtežjih časih delale tako moč-
ne in zavzete. Samo ozrimo se danes okoli
sebe. Na vseh ravneh prisegamo vsi na
določena načela, ko pa jih je treba uresni-
čiti, delamo vsak po svoje. Ne spoštujemo
zakonov, ne izvajamo dogovorjenega. In

to brez vsakršne odgovomosti.
Med osvobodilnim bojem in prva leta po

osvoboditvi smo pojem odgovomosti zelo
jasno razumeli. Najmikjša oblika odgo-
vornosti seje izkazovala tako, da če nekdo
svoje naloge ni dosledno opravil ali če ni
opravil tistega, kar bi moral storiti, je takoj
prišel na njegovo mesto drug, bolj sposo-
ben in bolj odgovoren. To je bila kadrov-
ska politika že dokazanih in stalno potrje-
vanih vrednot, ne pa tetnu ali onemu všeč-
nega frazarjenja.

Tudi danes se mnogo govori o odgovor-
nosti. Enijo načelno poudarjajo kot okras-
no parolo, a kot iskušnje kažejo, je niso
pripravljeni izvajati. Drugi pa, zlasti nek-
danji bord in mladina, jo zelo resno zahte-
vajo na vseh področjih in nivojih našega
delovanja. Tej zahtevi bi tnorali pazljivo
prisluhniti.

Mnogo je še tega v naši sedanjosti, kar
bi veljalo piimerjati s prvinami OF. Zgo-
dovina se sicer ne ponavlja, a iz nje se
lahko marsikaj naučimo. Zatojoje potreb-
no oživljati in seje zavedati. Objektivno in
pošteno. S tem pa botno tudi najprepričlji-

veje stopili na prste vsem-tistim, ki bijo v
svojih špekulativnih nakanah radi izkrivili
in razvrednotili največje vrednote. Sra-
motne teže narodnega izdajstva ni mogoče
zmanjšati in izdajaki bodo vedno ostali
samo izdajalci. Nikakršna naiodna sprava
ni niti potrebna, niti možna, kajti tisti, ki
so svojo domovino izdaii in prisegli tujemu
nasilniku, so se svoji bivši domovini za
vselej odpovedali.

Vštirih desetletjih svobode smo naredili
velik korak v našem razvoju. Spremenili
smo podobo naše domovine, razvili indu-
strijo inpromet, zgradili nešteto novih šol,
zdravstvenih domov, stanovanj in še mar-
sikaj. Usposobili stno armado mladih stro-
kovnjakov. In prav njim in mladim in zav-
zetim aktivistom v našem samoupravnem
sistemu moramo z večjim zaupanjem in
hitreje predajati vse več odgovomosti. Naj
s svojo zavzetostjo, zavestjo in znanjem
prevzamejo na svoja pleča breme odgovor-
nosti za naš nadaljnji razvoj.

To naj bo moje voščilo ob našem piat-
niku.

Iz govora Sergeja Vošnjaka


